
 Protokół   Nr   XI/08 
 

z XI sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 15 lutego 2008 r. w godz.12.00 do 15.00  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

Adn. 1 
 
 XI sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 
Na wstępie powitała: 
- radnych Rady Gminy Mieścisko, 
- przedstawicieli administracji samorządowej: Sekretarza Gminy – P.Alicję Kedracką, 
Skarbnika Gminy – P.Teresę Samarzewską, Radcę Prawnego – P.Mirosławę Nowakowską, 
- sołtysów wsi, 
- kierowników zakładów pracy, 
- wszystkich gości, uczestników dzisiejszej sesji 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dzisiejszej sesji nie bierze udziału Wójt Gminy, 
który z pilnych przyczyn musiał wziąć urlop wypoczynkowy. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady poinformowała, że w ostatnich dniach odszedł do wieczności 
długoletni Przewodniczący Komitetu Współpracy Niemiecko-Polskiej z zaprzyjaźnionej 
gminy Scharnebeck – P.Hubert Wentlandt. Jego pogrzeb odbędzie się w poniedziałek o 
godz.14.00 w Scharnebeck .Będzie w nim uczestniczyła delegacja z naszej gminy z 
Przewodniczącym Komitetu Współpracy Polsko-Niemieckej – P.Januszem Górskim. 
Następnie poprosiła uczestników sesji o powstanie i uczczenie minutą ciszy zmarłego. 
Przewodnicząca Rady wyraziła nadzieje, że przy najbliższym spotkaniu będzie możliwość 
przedstawić jego życiorys i osiągnięcia w zakresie współpracy. 
 
Adn. 2 - Ślubowanie nowo wybranego radnego. 
 
 Przewodnicząca Rady  przypomniała, że w dniu 20 stycznia 2008 r. zostały 
przeprowadzone wybory uzupełniające do Rady Gminy w okręgu wyborczym Nr 1.Nowym 
radnym został wybrany P.Marek Klinger, którego witamy. Nowo wybrany radny przed 
objęciem mandatu musi złożyć ślubowanie. Z kolei poprosiła wszystkich o powstanie celem 
złożenia ślubowania. Przewodnicząca  Rady odczytała rotę ślubowania radnych: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców”. Radny Marek Klinger po odczytaniu roty odpowiedział: „ślubuję” – tak mi 
dopomóż Bóg. Przewodnicząca Rady pogratulowała nowemu radnemu życząc owocnej 
współpracy i efektów. Gratulacje w imieniu Wójta złożyła Sekretarz Gminy. 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na dzisiejszej sesji na 15 radnych, 
obecnych jest 13 i 2 nieobecnych, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad 
i podejmowania uchwał. 
 
Adn. 4 
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 Przewodnicząca Rady poinformowała, że każdy z radnych otrzymał w obowiązującym 
terminie zaproszenie na sesję wraz z porządkiem obrad i kompletem uchwał jednak 
Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XI sesji, poczym zapytała o zmiany. 
Żadnych zmian do porządku sesji nie wniesiono. 
Porządek obrad XI sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ślubowanie radnego. 
3. Stwierdzenie quorum. 
4. Przedstawienie porządku obrad XI sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
5. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Zapytania sołtysów. 
8. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
11. Podjecie uchwał: 

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 
 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok, 
 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o 
zmianę rodzaju miejscowości i zniesienie urzędowej nazwy miejscowości w Gminie 
Mieścisko, 
 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/4/06 Rady Gminy Mieścisko z dnia 24 listopada 2006 r. 
w sprawie ustalenia przedmiotu działania i składu osobowego stałych Komisji Rady Gminy z 
wyłączeniem Komisji Rewizyjnej. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie. 

 
Adn. 5 – przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjąć protokół bez odczytywania, 
jednocześnie zwracając się do radnych kto jest za jego przyjęciem w tej formie ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 
Adn .6 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) zwrócił uwagę na bardzo zły stan drogi Mieścisko-Żabiczyn. „Droga zaczyna się sypać”. 
2) firma z Gniezna wypowiedziała umowy na wywóz śmieci. Trzeba zawrzeć nowe umowy, a 
przy okazji tam gdzie właścicielem budynków jest gmina to ona powinna zawierać umowę i 
koszt wywozu wliczać w czynsz a nie samodzielnie mieszkańcy bo wówczas jeden zawiera a 
drugi nie. 
3) „sprawa koło Poczty w Mieścisku. Najpierw gmina wydała zezwolenie na wycięcie 
pięknego wiązu, który miał około 100 lat, bo tam miał być podjazd dla niepełnosprawnych. 
Później jak ukazało się zdjęcie w gazecie jak ten podjazd wygląda to ktoś wpadł na pomysł 
ułożenia kostki naokoło tego pniaka żeby tam dojechać, a przy okazji jak im brakowało kostki 
to wyjęli cały rządek z tego chodnika, który biegnie wzdłuż tej ulicy. .Teraz z kolei ten pniak 
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został wypiłowany. Ponadto ten chodnik przy wejściu do Poczty miał być podwyższony bo 
jak są opady to tam jest jezioro. Minął rok i praktycznie nic się Nike zmieniło.” 
4) „proszę zobaczyć jak wygląda otoczenie Przedszkola, Domu Kultury, rowów 
przydrożnych. Tyle tych obiektów zieleni i obiektów gminnych jest na terenie gminy czy nie 
wartoby zatrudnić 2 osoby, które będą dbać cały rok o porządek” ? 
- radna Starosta – mieszkańcy z Popowa zgłaszali, że firma z Gniezna rozwiązała umowy z 
indywidualnymi odbiorcami na wywóz śmieci. Ci mieszkańcy martwią się. Co w tej sytuacji ? 
Czy mają podpisywać umowy z innym odbiorcą ? 
Do wypowiedzi w sprawie wypowiedzenia umów na wywóz śmieci odniósł się P.Mieczysław 
Bździak – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej. Potwierdził, że faktycznie nastąpi 
wypowiedzenie umów przez firmę z Gniezna. Gniezno nie może na naszym terenie działać z 
tej racji, że jest niemożliwe przyjmowanie śmieci z gminy Mieścisko na wysypisko w 
Lulkowie. Gmina nasza nie ma podpisanego żadnego kontraktu z tym wysypiskiem i 
ostatecznie zdecydowali, że śmieci z gminy Mieścisko nie będą przyjmować. Nastąpi 
faktyczne wypowiedzenie przez ten zakład umów na wywóz śmieci i będzie konieczność 
zawarcia umów nowych z Wągrowcem i te śmieci będą wywożone na wysypisko w 
Kopaszynie. 
- radny Migas – na drodze do Strzeszkowo zostały wycięte gałęzie i krzewy W tej chwili jak 
jest wiatr to wpadają na jezdnię. Kiedy będzie mogło przyjechać urządzenie do 
rozdrabniania? 
- radny Wojtyszyn 
1) „ niepokoi mnie sytuacja w służbie zdrowia, którą obserwuję w mediach. Ostatnio było 
posiedzenie Rady Społecznej ZOZ w Wągrowcu w której uczestniczył radny Rodzewicz. 
Myślę, że dobrze byłoby jakby przedstawił jakieś informacje jak wygląda sytuacja w służbie 
zdrowia w Wągrowcu i czy my możemy być spokojni w razie nagłego wypadku”? 
2) drzewa przy Domu Kultury były ścięte w listopadzie, a stos gałęzi przy Przedszkolu leży 
do dzisiaj co nie dodaje uroku; 
Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P.Rodzewiczowi celem przedstawienia sytuacji 
w służbie zdrowia. 
Radny w swojej wypowiedzi poinformował, że na początku lutego brał udział w spotkaniu. 
„Były rozmowy z pielęgniarkami i tam były propozycje. Z lekarzami były podpisane umowy 
z tym, że to są umowy do kwietnia,  ponieważ NFOZ przedłużył poprzednią starą umowę  do 
końca kwietnia. Mają być jeszcze negocjacje .Od kwietnia nie wiadomo co będzie dalej. Nie 
jest w tej chwili podana kwota jaka szpital otrzyma na ten rok. Z pielęgniarkami zostało 
podpisane porozumienie do kwietnia. Jednocześnie radny zdementował opinie na temat 
pisania w prasie o zadłużeniu Szpitala Wągrowieckiego .Otóż wągrowiecki szpital na dzień 
dzisiejszy nie ma zadłużenia ponieważ zadłużenie, które wówczas było podane wynikło z nie 
rozliczenia się inwestycji, które tam były wykonywane .Do czasu rozliczenia ten dług był. Po 
rozliczeniu szpital wyszedł około 40 tys.zł na plusie. Wykonanie kontraktu jest ponad 
100%.Za ubiegły rok zostało wszystko zapłacone. Nie ma zobowiązań wymagalnych. 
Do zapytań radnych ustosunkował się P.Mieczysław Bździak – Kierownik Referatu 
Infrastruktury Komunalnej. 
- zły stan drogi do Żabiczyn – „jest to droga powiatowa. Jeśli faktycznie zaczyna to 
korodować i robi się niebezpiecznie zwrócimy się do Zarządu Dróg Powiatowych o zrobienie 
przeglądu i podjęcie stosownej decyzji. To samo możemy zrobić w sprawie chodnika na ulicy 
Pocztowej bo jest on tak samo w pasie drogi powiatowej i jest w zarządzie Dróg 
Powiatowych; 
- sprawa nie zrobienia zaniżenia przy Poczcie – tego nie można było zrobić wyprzedzająco 
zanim nie był zrobiony podjazd. Zarząd Dróg Powiatowych odniósł się do propozycji 
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P.Naczelnik Poczty aby temat podwyższenia chodnika nastąpił po wybudowaniu tego 
podjazdu; 
- odpowiadając na pytanie P. radnego Migasa- „myśmy to na bieżąco palili. Szło to bardzo 
wolno. W przyszłym tygodniu mamy obiecany z Zarządu Dróg Powiatowych rębak i 
zaczniemy nim te gałęzie mielić”. 
- radny Rodzewicz – „co ma podest dla niepełnosprawnych z wejściem na Pocztę, który już 
jest 2 lata temu zrobiony. Rok temu była inwestycja żeby tam nie były kałuże bo chodnik jest 
wyżej o 5-6 cm od tego wejścia po schodach”; 
2) „ja nie neguję, że wzięto rębak tylko niech mi Pan wytłumaczy ścięto drzewo, został pniak. 
W gazecie lokalnej było zdjęcie wtedy ktoś podjął decyzję, że położono kostkę omijając ten 
pniak. Po co było robione to wejście bokiem jak teraz zlikwidowano pniak i żeby zrobić 
podjazd na wprost. To są dwie rzeczy, które się nawzajem wykluczają. Trzeba było to drzewo 
zostawić i zrobić to obejście jak zrobiono teraz nie ścinając drzewa. Jak ścięto to drzewo 
trzeba było pniak zlikwidować i zrobić prosto podjazd na wejście do niepełnosprawnych”; 
- P.Bździak – „nie jest to nasza inwestycja i nie my będziemy za to odpowiadali. Nie 
wypowiem się w kwestii zarzutów technicznych bo nie wiem jaki był projekt i czy w ogóle 
można zrobić podjazd do niepełnosprawnych w sposób jaki proponuje P.Rodzewicz. 
Najważniejsze jest to, że trzeba zachować określone spadki do podestu dla 
niepełnosprawnych. Nie znam dokumentacji i nie mogę odnieść się do tego”. 
- Przewodnicząca Rady – w uzupełnieniu dodała, że samorząd wykonywał te inwestycję. 
Wyjaśniła, że wyjątkowo udzieliła głosu P.Kierownikowi aby pewne rzeczy od razu wyjaśnić. 
Odpowiedzi na interpelacje radnych są w punkcie 12. 
 
Adn. 7 – Zapytania sołtysów  
 
- P.Jan Nawrocki – sołtys wsi Nieświastowice – zgłosił zły stan drogi z Budziejewka do 
P.Przybysza w Nieświastowicach – Huby. Tam są takie dziury, że nie można przejechać; 
- P.Wojciech Kmieciak : 
1)sołtys przypomniał, że zgłaszał sprawę oświetlenia ulicznego  w Jaroszewie Drugim 
(chodzi o lampy parkowe) na ulicy Wierzbowej. Może trzebaby 5 lamp zdjąć i założyć 3; 
2) sołtys ponowił prośbe o pojemniki na stłuczkę szklaną i plastiki. To dość długo trwa. 
Istniejące pojemniki są zbyt małe i nie zawsze są wstanie wszystko pomieścić. Jest to w 
centrum wsi; 
3) sprawa drogi „topielisko”.W zeszłym roku byłą robiona. Duże pieniadze zostały 
wydane.Czy jest na ten remont jakaś gwarancja. Tam powinna być w pierwszej kolejności 
woda spuszczona koparką przez cały asfalt i droga byłaby dzisiaj przejezdna. Firma w 
ubiegłym roku bardzo zźle zrobiłą.Nie podłączyli od studni do studni żeby poszło do 
lasu.Zrobili prowizorycznie.Koszty były ogromne. 
- P.Marian Witucki – sołtys wsi Sarbai: 
1) chodzi o łatanie dziur w drodze w kierunku na Przysieczyn, Nie zostało to zrobione w roku 
ubiegłym; 
2) czyt. Chodzi już gminna równiarka ? 
3) sprawa placu zabaw dla dzieci w Sarbii. Dzieci w Sarbii nie mają boiska, nie maja placu 
zabaw. W roku ubiegłym zwracałem się o huśtawki. Na plac zabaw możnaby 
zagospodarować trójkąt przy byłym starym Klubie. Boisko to jest takie jakie jest. Pół na 
terenie gminnym pół na prywatnym,, a na dodatek pod oknami; 
4) sprawa chodnika – swego czasu był konkurs na najpiękniejsze sołectwo w powiecie 
wągrowieckim. Starosta P.Sulikowski będąc w Sarbii obiecał chodnik. Chodziło o chodnik 
przy przystanku jedną i drugą stronę bo jest bardzo wąsko. Jak autobus stanie dzieci mogą 
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wpaść pod samochód. Obiecał, że to będzie zrobione. Dzisiaj jest inny Starosta. Ten temat 
uciekł. Na dodatek na tym skrzyżowaniu z boku wybija się dość duża dziura; 
5) jest rozbierany budynek po byłej Plebanii w Podlesiu Kościelnym. Została wybrana ziemia 
i gruz został zakopany. Czy tego gruzu nie można było wywieźć na jakieś składowiska, potem 
przemielić i wywieźć na drogi. Mielibyśmy w pewnym stopniu dziury załatane; 
- P.Starosta – droga na Wymysłowo  - odcinek pokryty asfaltem. Tam jest dość głęboki rów. 
Jest to na zakręcie i najlepiej jakby były barierki bo jest niebezpiecznie. Gdyby było ślisko 
można w ten rów wjechać; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia – zwrócił się do radnego powiatowego. Chodzi o drogę od 
krzyża w Podlesiu Kościelnym, przez Sarbię, Podlesie Wysokie do Popowa.Taq droga od 
krzyża z Podlesia Wysokiego do Sarbii była zrobiona w 1986 roku.Do tego czasu nie 
doczekał się ani razu konserwacji. Dzięki temu, że zebraliśmy pobocze to ona się jeszcze 
trzyma. Natomiast droga od Domu Kultury w Sarbii w kierunku na Podlesie Wysokie jest w 
fatalnym stanie. Jeśli tak będzie dalej nie będzie zakonserwowana to zrobi się to co z Popowa 
na Budziejewo. Jest spękana, szczeliny są po 2,3 cm. Ta droga ma około 10 lat; 
Do zapytania ustosunkował się radny powiatowy – P.Leszek Bodus informując, że złoży 
zapytanie do Zarządu Dróg Powiatowych co będzie robione. Na ostatniej Komisji 
Bezpieczeństwa P.Dyrektor Dróg Powiatowych poinformował, że przegląd dróg po zimie 
będzie w kwietniu. W tym czasie będzie można dokonywać drobnych remontów; 
- radny  Rodzewicz – zwrócił się do radnego powiatowego -  jadąc do Wągrowca albo w 
kierunku do Gniezna na drodze postawiono barierki przy tych obniżeniach.5 m barierki, a 
przeniżenia jest następnie 10,15 metrów. Co to daje 5 m, jak obok jest 20 metrów ? 
- radny powiatowy na pytanie radnego Rodzewicza odpowiedział, że jest to pytanie do 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg; Odpowiadając P.Kmieciakowi – radny powiatowy wyjaśnił, 
że jest to droga powiatowa. To co się dzieje to się dzieje na polu. Tę cała inwestycję prowadzi 
Melioracja z Wągrowca i prawdopodobnie oni będą ponosić koszty, albo właściciel ziemi. W 
tej kwestii są cały czas przepychanki. Właścicielem jest dzierżawca – Agencja Rynku 
Rolnego. To, że droga zarwała się to pewnie będzie naprawiał powiat. Ale to się dzieje przy 
drodze. Wykopana wielka dziura przy studni to jest kwestia melioracji. Cały czas trwają spory 
kto za to zapłaci. Na dzień dzisiejszy właścicielem drogi jest Powiat, a to co się dzieje  na 
polu i jest to kwestia melioracji. 
Z kolei na pytania sołtysów odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy: 
- - plac zabaw ‘ „nie odpowiem czy w tym roku będzie, ale chciałam poinformować, że 
koszty takiego placu zabaw są bardzo wysokie dlatego, że gmina będzie podejmować decyzje 
o utworzeniu placu zabaw zakupując tylko urządzenia, które maja atest, a takie urządzenia są 
3-krotnie droższe od podstawowych. Koszt jest bardzo wysoki. Chcielibyśmy żeby w każdej 
wsi był plac zabaw, ale powoli. Raz będzie jednej wsi huśtawka, potem w innej. Jeśli będzie 
to możliwe to zrobimy taki plan kiedy w jakiej wsi będzie. Bez certyfikatu, bez atestu nikt z 
nas takiej decyzji nie podejmie żeby huśtawka stałą. Jeśli coś się komuś stanie, to 
odpowiedzialność jest na tym co dokonuje zakupu”; 
- P.Kmieciakowi – „zostało wystosowane pismo odnośnie koszy na stłuczkę i na plastiki i na 
razie nie ma odpowiedzi. Bedziemy monitowali”; 
Na pozostałe pytania odpowiedzi udzielił P.Mieczysław Bździak – Kierownik Referatu 
Infrastruktury Komunalnej: 
- sprawa równiarki – P.Wituckiemu – „jeśli ta pogoda się utrzyma, to z pługa zrezygnujemy i 
jak najprędzej pojedziemy na drogi”; 
- temat gruzu – „ta propozycja jest słuszna, jednak przedraża niesamowicie inwestycję. Co 
innego jest gruz na miejscu zagospodarować, a co innego wywozić i potem gdzieś kruszyć. 
Bardzo kosztowny jest załadunek. Dlatego została podjęta decyzja, że część gruzu została 
wbudowana na miejscu i będzie służyła pod przyszłościowy parking, który chce się 
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powiększyć. Znalazł się klient na gruz, którego był nadmiar i kilkadziesiąt samochodów 
gruzu wyjechało z Podlesia bez kosztów gminy”; 
- sprawa barierek zgłoszona przez P.Starostę – „sprawdzimy. Jeśli to jest niebezpieczne to 
odwrotnie założymy barierki”; 
- barierki o których wspomniał radny Rodzewicz –„konieczność posadowienia tego typu 
barierek jest uzależniona od głębokości zaniżenia przy rowie. Ta głębokość jest około 1,20 m 
.Kiedy głębokość rowu przekracza 1,20 m to istnieje konieczność zakładania barierek”; 
- sprawa chodnika w Sarbii – „do tego tematu musimy powrócić i P.Wójt ponowi rozmowy z 
nowym Starostą”; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia –„odpowiedź otrzymałem, ale do P.Sekretarz mam 
spostrzeżenie bo dowiaduję się, że w tym roku może plac zabaw nie być ze względu na 
koszty. Ale tak samo ja jako gospodarz, Wójt, sołtys musimy mieć tę świadomość, że w 
Sarbii spoty7kamy dzieci z kredą w ręku na asfalcie”; 
- Przewodnicząca Rady – „uważam, że potrzeba placów zabaw jest w całej gminie. 
Sukcesywnie będziemy te place wytyczać. Na tyle n agile jest to możliwe do tej pory jest 
realizowane. Sprzęt musi być z atestem, co nie znaczy żeby nie poczynić starań o to co 
P.Sołtys wnosi, że brakuje nawet miejsca żeby piłka nie trafiła w szybę”; 
- P.Kmieciakowi – w sprawie rozkopanej drogi do Pląskowa  udzielił odpowiedzi 
P.Mieczysław Bździak. ”Póki co to nie zostały poniesione jakieś ogromne pieniądze. 
Natomiast to co było faktycznie robione w zeszłym roku i zakres jaki Przedsiębiorstwo 
Melioracyjne  miało zrobić wykonano .Chodziło o udrożnienie istniejącego przepustu pod 
drogę. W tych kosztach miał partycypować dzierżawca tego gruntu, który z tematu wycofał 
się i myśmy to faktycznie z budżetu gminy pokryli bo jest to urządzenie melioracyjne 
niedrożne, które zalewa pola, ale też niszczy drogi. W tym roku nastąpiło działanie w sytuacji 
katastrofalnej. Pod drogą asfaltową zrobiła się zapaść. Jest to grunt podatny na wymywanie 
Przez to niesprawne urządzenie nastąpiło wypłukiwanie tego piasku spod drogi i zaistniała 
pilna konieczność podjęcia jakichkolwiek działań ponieważ groziło to katastrofie gdyby jakiś 
duży samochód w tę dziurę wjechał. Na dzisiaj o ile jest to możliwe należy spuszczać wodę i 
to udało się .Nie ma innego wyjścia, że trzeba odczekać do czasu jak ta woda nie zejdzie i ten 
teren nie osuszy się i co wtedy da porządne przełożenie tego przepustu i połączenie tych 
studni”; 
 
Adn. 8 
 
 Informację z działalności Wójta w okresie miedzysresyjnym przedstawiła w 
zastępstwie Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracki. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 9  
 
 Przewodnicząca Rady – Elżbieta Kapczyńska złożyła informację ze swojej 
działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 10 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje ze swojej pracy w 
okresie międzysesyjnym: 
- radny Kuryłowicz Andrzej – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu: 
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Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
1) w dniu 10 stycznia 2008 r.: 

-  Spotkanie z Powiatowym Lekarzem Weterynarii na temat stanu sanitarno-
epidemiologicznego na terenie powiatu z uwzględnieniem Gminy Mieścisko oraz zagrożenia 
związane z wystąpieniem ptasiej grypy. 
- Informacja Kierownika Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa na temat możliwości wykorzystania środków z Unii Europejskiej przez 
mieszkańców obszarów wiejskich na działania w ramach PROW na lata 2007-2013. 
2) w dniu 5 lutego 2008 r. – posiedzenie związane z zaopiniowaniem materiałów na XI sesję 
Rady Gminy 
 
- radny Ireneusz Migas –Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska i Komunikacji 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) w dniu 25 stycznia 2008 r. 
– Spotkanie z Komendantem Komisariatu Policji w Skokach – informacja na temat „Stanu 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy w roku 2007”; 

2) w dniu  5 lutego  2008 r. Komisja na temat zaopiniowania materiałów na sesję Rady 
Gminy 

- radny Rojewski Stanisław  – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 
Samorządu 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 30 stycznia 2008 r. 
- Informacja na temat prowadzonej opieki higieniczno-lekarskiej w placówkach oświatowo-
wychowawczych na terenie gminy w roku 2007 i plan na rok 2008 – spotkanie z higienistką 
szkolną i stomatologiem szkolnym; 
- Informacja Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej na temat „Stan dożywiania dzieci i 
młodzieży w gminie w roku 2007 i plan na rok 2008. 
2) w dniu 5 lutego 2008 – Komisja na temat zaopiniowania materiałów na sesję. 
- radny Witucki Marian – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Odbyła 2 posiedzenia: 

1) 27 grudnia 2007 r. 
- Współpraca zagraniczna w 2007 roku- informacja inspektora Urzędu Gminy o formach 
współpracy i wydatkowanych środkach; 
- Realizacja Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej za rok 2007 – 
informacja inspektora Urzędu Gminy; 
2)  5 lutego 2008 r. na temat zaopiniowania materiałów i projektów uchwał na XI sesję; 
 
 
Adn. 11 – Podjęcie uchwał: 
 
- uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Jest to druga część dofinansowania. W 2008 roku gmina zamierza przeznaczyć taka samą 
kwotę jak w 2007 r; tj.20.000 zł na zadanie „Budowa chodnika i zatok autobusowych w 
Miłosławicach – etap II w pasie drogi wojewódzkiej nr 190 Gniezno-Krajenka. 
Projekt uchwały był przedstawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji jednak 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania. W związku z brakiem pytań poddała 
projekt uchwały pod głosowanie. Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
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- uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Uzasadnienie do projektu uchwały odczytała Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Zaplanowana w budżecie gminy na 2008 rok kwota kredytu do zaciągnięcia w 2008 roku 
wynosi 900.000 zł. Kredyt planuje się zaciągnąć na okres 10 lat z rocznym okresem karencji, 
który wchodzi w okres spłaty kredytu. Kredyt zostanie przeznaczony na realizację wydatków 
związanych z infrastrukturą i wydatków bieżących w roku 2008. 
Zadłużenie Gminy Mieścisko wraz z zobowiązaniami wymagalnymi na dzień 31 grudnia 
2007 roku wynosi  5.528.182,46 zł, z tego: 
- z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek 2.884.669,47 zł 
- z tytułu emisji obligacji komunalnych  2.600.000 zł 
Zobowiązania wymagalne na dzień 31 grudnia 2007 r. wynoszą kwotę  43.512,99 zł (stan na 
25 stycznia 2008 r.). Wskaźnik zadłużenia Gminy Mieścisko na dzień 31 grudnia 2007r. 
wynosi 41,91% (stan na 25 stycznia 2008 r.). Łączna kwota spłaconych w 2007 roku rat 
kredytów i pożyczek wraz z odsetkami wynosi  935.740,71 zł, co stanowi 7,09% dochodów 
wykonanych (stan na 25 stycznia 2008 r.). 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Rodzewicz: 
1) zaproponował aby ten kredyt ściśle określał o jakie inwestycje chodzi, bo pod 
infrastrukturę można również podłączyć równiarkę, która poprawia dojazd do wsi; 
2) ocenił, że w zakresie zadłużenia najbardziej krytycznymi latami są lata 2011-2014 
ponieważ roczne zobowiązania sięgają prawie 15%.Możliwośc zaciągnięcia długu w stosunku 
do 60% dochodów jest bardzo duża, natomiast rocznie nie może przekroczyć 15%.Jak to się 
wszystko ma do inwestycji: kanalizacja w Popowie Kościelnym,  rozbudowa oczyszczalni 
ścieków w Mieścisku, oczyszczalni w Zabiczynie, sali gimnastycznej ? Na środki które 
chcemy pozyskać musimy mieć wkład własny, a wkłady własne to są pożyczki z Ochrony 
Środowiska albo inne. Uważam, że w tym wypadku zaczynamy się zbliżać do niebezpiecznej 
granicy, lata 2011-2014 mogą spowodować zamrożenie inwestycji; 
- Skarbnik Gminy – zaproponowała zapis, że jest to na realizację wydatków inwestycyjnych 
zawartych w załączniku inwestycyjnym do uchwały budżetowej i wtedy automatycznie nie 
może być żadnych ruchów i zmian w załączniku inwestycyjnym. Zgodnie z tym załącznikiem 
środki własne na koniec 2008 roku wynoszą 928.043 zł. Inna propozycja zapisu to na wydatki 
majątkowe w roku 2008. 
- Skarbnik Gminy –zmiany w wieloletnich wydatkach inwestycyjnych mogą być dokonywane 
tylko uchwałą Rady Gminy. Tak samo wydatki majątkowe należą do wyłącznej właściwości 
Rady; 
- Przewodnicząca Rady – jaka jest różnica w określeniu wydatki majątkowe a wydatki 
inwestycyjne ? 
- Skarbnik – wyjaśniła, że wydatki inwestycyjne są to wydatki na zakupy inwestycyjne i 
wydatki na inwestycje. Do wydatków majątkowych należy doliczyć zgodnie z art.165a 
ustawy o finansach publicznych: inwestycje i zakupy inwestycyjne, zakup i objecie akcji i 
wniesienie wkładów do spółek prawa handlowego; 
- radny Wojtyszyn – czy aktualny wskaźnik zadłużenia uwzględnia ten kredyt ? 
- Skarbnik – „nie. Dług na koniec grudnia 2008 r. z uwzględnieniem dzisiejszego kredytu 
900.000 zł, pożyczek  planowanych do zaciągnięcia na kanalizacje w Popowie Kościelnym i 
na oczyszczalnię ścieków w Mieścisku wynosi 46,35%”; 
- radny Rodzewicz -  czy w tej prognozie uwzględniono ostatnia podwyżkę stóp 
redyskontowych o 0,25% ? 
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- Skarbnik – „myśmy zakładali pewien wzrost. Ten kredyt 900.000 zł zakładaliśmy przy 
oprocentowaniu 7%..Generalnie do tej pory oprocentowanie wynosiło redyskono weksli plus 
1 punkt procentowy; 
- Przewodnicząca Rady – przypomniała, że został wniesiony wniosek radnego Rodzewicza  
o sprecyzowanie na co ma być przyznany w/w kredyt ? 
- radny Migas – ja proponuję ująć: na inwestycje związane z budżetem 2008 r. . 
Propozycję radnego Migasa została poddana pod głosowanie. 
Radni jednogłośnie przyjęli taki zapis w uchwale o zaciągnięciu kredytu długoterminowego. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. Uchwała 
została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Skarbnik Gminy- P.Teresa Samarzewska. 
 V-ce Przewodniczący Rady – P.Janusz Górski odczytał projekt uchwały, który następnie 
poddał pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła 20-minutowa przerwę. Po przerwie obrady zostały 
wznowione. 
 
- uchwała w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji o zmianę rodzaju miejscowości i zniesienie urzędowej nazwy miejscowości w 
Gminie Mieścisko. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka 
1) W gminnym wykazie miejscowości Podlesie Kościelne widnieje jako wieś .Z 
niewiadomych przyczyn w obowiązującym Urzędowym Wykazie Nazw Miejscowości w 
Polsce wpisane zostało jako osada. Celem jest zmiana rodzaju miejscowości Podlesie 
Kościelne, osada na Podlesie Kościelne, wieś. 
2) Zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Ruda-Koźlanka, przysiółek poprzez połączenie 
miejscowości Mieścisko, wieś i Ruda Koźlanka, przysiółek w jedna jednostkę osadniczą o 
nazwie Mieścisko, wieś będzie usankcjonowaniem faktycznie funkcjonującego stanu i 
obowiązującego w chwili obecnej nazewnictwa. Od dziesięcioleci mieszkańcy obszaru Ruda-
Kożlanka meldowani są na ulicy Ruda w Mieścisku. Ruda-Kożlanka, przysiółek położona jest 
w obrębie ewidencyjnym Mieściska i jako oddzielna jednostka nie występuje. 
W celu zmiany  w Urzędowym Wykazie Nazw Miejscowości oraz w celu zniesienia 
urzędowej nazwy miejscowości z Urzędowego Wykazu niezbędne jest wystąpienie do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. 
Wniosek do MSWiA został poprzedzony konsultacjami z mieszkańcami, którzy wyrazili 
zgodę na powyższe zmiany. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. Na 14 radnych (radny Witucki chwilowo był nieobecny) uchwała w 
głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr I/4/06 Rady Gminy Mieścisko z dnia 24 listopada 
2006 r. w sprawie ustalenia przedmiotu działania i składu osobowego stałych Komisji Rady 
Gminy z wyłączeniem Komisji Rewizyjnej. 
W związku z wygaśnięciem na skutek śmierci mandatu radnego Rady Gminy Mieścisko – 
Włodzimierza Wieścickiego, który pełnił funkcję Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
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Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu deklaracji do pracy w tej Komisji nowego radnego 
Marka Klingera należy dokonać zmiany w jej składzie osobowym. 
Dotychczasowy Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty poinformował o ustaleniach 
Komisji w kwestii aktualnego składu proponując: 
- radną Elwirę Starosta – Przewodniczącą Komisji 
- radnego Daniela Plewa – Z-ca Przewodniczącego 
- radnego Marka Klingera – Członkiem Komisji 
- radnego Stanisława Rojewskiego – Członkiem Komisji 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na przyjęcie proponowanych funkcji. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Adn. 12 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka: 
- radnemu Rodzewiczowi – w sprawie złego stanu drogi Mieścisko-Zabiczyn – droga  została 
zgłoszona do Zarządu Dróg Powiatowych. Zarząd ma w planie ująć naprawę tej drogi; 
- w sprawie zawierania umów na wywóz odpadów komunalnych – wyjaśniła, że możliwe jest 
aby administrator jakim jest  Brygada Robót Komunalnych podpisała umowę z firmą, która 
dokonuje wywozu odpadów stałych w imieniu mieszkańców wliczając to w czynsz. Jednakże 
to, że mieszkańcy sami podpisują umowę ma swój plus w lepszej ściągalności jeśli to 
dokonuje firma która wywozi śmieci. Ponadto wtedy każdy mieszkaniec sam reguluje ile w 
jakim czasie tych śmieci będzie wywoził. Przeanalizujemy tę propozycje; 
- w sprawie dbałości o porządek  wokół obiektów użyteczności publicznej – w ramach prac 
umowy podpisanej z Urzędem Pracy; 
- Przewodnicząca Rady – uzupełniła wypowiedź w sprawie prac przy Poczcie – jest to 
inwestycja realizowana przez Pocztę. Drzewo zostało wycięte celem usprawnienia miejsca dla 
niepełnosprawnych; 
 
Adn. 13 – Wolne głosy i wnioski 
- Sekretarz Gminy – poinformowała, że Wójt Gminy zaprasza panie na  Dzień Kobiet 
organizowany w Arenie w Poznaniu   i występ zespołu Blues Brathers. Jednocześnie będzie 
organizowany Dzień Kobiet dla pań z naszej gminy w miejscowości Mieścisko w dniu 9 
marca 08 r. i Popowo Kościelne w dn.7.03.08r.. 
- Przewodnicząca Rady – usprawiedliwiła nieobecność na dzisiejszej sesji Przewodniczącego 
Rady Powiatowej Izby Rolniczej – P.Bogdana Fleminga oraz Kierownika Zakładu 
Aktywności Zawodowej – P.Tadeusza Synorackiego; 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko: zwrócił się z pytaniem do P.Dyrektor Banku -   jeśli 
podatnik wpłaci podatek na dowodzie załączonym przez Urząd Gminy nie płaci kosztów, z 
kolei jeśli zleci przelew z konta  to będzie odpłatnie; 
- w odpowiedzi P.Elżbieta Kapczyńska Dyrektor BS – wyjaśniła , że wszystkie opłaty 
gotówkowe  dokonywane na konto Urzędu Gminy są bezpłatne. Również operacje  
bezgotówkowe na konto Urzędu Gminy są bezpłatne. Różnica dotyczy zlecenia stałego, które 
wynosi 5 zł; 
- radny Kuryłowicz: 
1) sprawa przepustu w Jaroszewie Drugim – Był naprawiany w ubiegłym roku. Ten przepust 
ani razu nie odebrał wody, nie zadziałał. Znaczy, że to zostało źle zrobione. Wykonawcę 
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zobowiązuje jakaś gwarancja. Ten co robił powinien to naprawić. Proszę o wyjaśnienie tej 
sprawy; 
2) w Kłodzinie były remontowane dziury na drodze.powiatowej. Jakość prac daje wiele do 
życzenia. „Podjechali, nie patrzyli na nic: śmiecie, nie śmiecie, kawałki starego tłucznia, 
gruzu. Zostało zasypane, przejechane. Dosłownie zaraz wyleci to z powrotem. Ktoś za to 
płaci i ktoś powinien egzekwować wykonanie żeby praca została wykonana należycie”; 
- radny Rodzewicz –  sprawa wywozu po segregacji szkła. „Jeśli jest segregacja to niech 
wywożą”. Zwrócił uwagę, że znowu są  przepełnione  pojemniki ze szkłem. 2 tygodnie trwały 
boje żeby opróżniono je. W tej chwili znowu są pełne; 
- radny Witucki – zapytał – „czy nie byłaby możliwość żeby Urząd Gminy z mojego konta 
przelewał  należności tak jak robi Telekomunikacja ?” 
- Radca Prawny – wyjaśniła, że obowiązkiem podatnika jest zapłacić ten podatek, ”Możemy 
się temu przyjrzeć”; 
- radny Witucki – co roku jest planowana w budżecie pula środków na utrzymanie czystości 
w gminie , a wynika że to jest głównie na Mieścisko. Każdy opiekun klubu w swoim zakresie 
obowiązków ma wpisany punkt –dbanie o estetykę zewnętrzna i wewnętrzną .Dom Kultury 
ma zakład budżetowy, który dostaje środnika utrzymanie i oni nie mogą utrzymać porządku ? 
          W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady podziękowała za dyskusję 
 i udział i zamknęła XI sesję Rady Gminy. 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczący obrad: 
 
  Wiesława Kujawa    Elżbieta Kapczyńska 
             Inspektor ds. obsługi organów  Przewodnicząca Rady Gminy Mieścisko 
             Gminy 
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